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BRMG.0012.81.2021.KSiT 

 

PROTOKÓŁ Nr 35-10/2021 
 

Z trzydziestego piątego posiedzenia Komisji Sportu i Turystyki Rady Miasta 

Gdańska w VIII Kadencji Rady Miasta Gdańska, które odbyło się w dniu 27 

października 2021 roku, a rozpoczęło o godz. 16:30 z wykorzystaniem 

środków porozumiewania się na odległość (zdalny tryb obradowania) poprzez 

aplikację MS TEAMS. 
 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 (lista 

członków Komisji) i 2 (lista gości) do protokołu. 
 

Na stan sześciu członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło sześć osób, 

czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 

Posiedzeniu przewodniczyła radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca 

Komisji Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska. 
 

Po otwarciu 35 posiedzenia Komisji przewodnicząca sprawdziła na początku 

posiedzenia obecność członków Komisji: 
 

Radna Kamila Błaszczyk – obecna 

Radny Piotr Dzik – obecny 

Radna Alicja Krasula – obecna 

Radny Przemysław Malak – obecny 

Radny Lech Wałęsa – nie dołączył do posiedzenia 

Radna Beata Jankowiak - obecna 
 

Następnie stwierdziła quorum i powitała zebranych. Poinformowała również, że porządek 

obrad został w terminie regulaminowym wysłany do radnych drogą elektroniczną. 

Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 

 

1. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – 

druk nr 1091 - w zakresie działania Komisji. 
Przedstawia: Pani Agnieszka Trojanowska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2021 rok – druk nr 1092 - w 

zakresie działania Komisji. 
Przedstawia: Pani Agnieszka Trojanowska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
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3. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym umowy użytkowania 

nieruchomości – druk nr 1084. 
Przedstawia: Pan Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 
 

4. Informacja o bieżących imprezach sportowych na terenie Miasta Gdańska. 
Przedstawia: Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sport 
 

5. Jarmark Bożonarodzeniowy w Gdańsku. 
Przedstawia: Przedstawiciel Międzynarodowych Targów Gdańskich Sp. z o.o. 
 

6. Podsumowanie sezonu turystycznego w Gdańsku. 
Przedstawiają: Pan Łukasz Wysocki – Prezes Gdańskiej Organizacji Turystycznej oraz Pan Leszek 

Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 
 

7. Budowa całorocznego lodowiska w Gdańsku – stan aktualny. 
Przedstawia: Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 
 

8. Gdański Klub Sportowy „Stoczniowiec” – gospodarz Hali Olivia. Działalność 

Klubu. Udostępnianie lodowiska podmiotom zewnętrznym.  
Przedstawia: Przedstawiciel GKS „Stoczniowiec” 
Zaproszeni do dyskusji: Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu, Pan Tomasz Lechowicz – Dyrektor 

Wydziału Skarbu, Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych  

9. Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 
 

Uwag do porządku obrad nie było. Przewodnicząca poddała pod głosowanie przyjęcie 

porządku obrad. 

 

Głosowanie:  

Radna Kamila Błaszczyk – za 

Radny Piotr Dzik – za 

Radna Alicja Krasula – za 

Radny Przemysław Malak – za 

Radny Lech Wałęsa – nie dołączył do posiedzenia 

Radna Beata Jankowiak – za 

 

Komisja jednogłośnie – 5 głosami za przyjęła zaproponowany porządek obrad.  

Karta z głosowaniem imiennym stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 

PUNKT  - 1 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk 

nr 1091 – w zakresie działania Komisji. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z XLI Sesji Rady Miasta Gdańska z 28 

października 2021 r. BRMG.0006.252.2021). 



 

 

3 

 

 

Pani Agnieszka Trojanowska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków w 

imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały.  

Powiedziała: Dzień dobry państwu, w druku 1091 z zakresu działania Komisji mamy 

zmianę w jednym przedsięwzięciu pod nazwą Hala Gdańsk-Sopot Sp. z o.o. W tym 

przedsięwzięciu w roku 2021 zwiększamy limit wydatków o 500 000 zł, natomiast w 

przyszłym roku o kwotę 1 mln zł. Powyższe środki planuje się wydatkować na 

dokapitalizowanie spółki i w 2021 roku te zwiększone środki mają służyć wykonaniu 

analizy transportowej wpływu planowanego potencjału inwestycyjnego objętego 

projektem nowego miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wokół obiektu 

Ergo Areny oraz na rozpoczęciu prac przygotowawczych związanych z rozbudową foyer 

hali. Natomiast w 2022 roku zwiększone środki mają posłużyć realizacji szeregu zadań 

inwestycyjnych, m. in. związanych z fotowoltaiką etap III, z modernizacją szatni 

sportowych, z wymianą systemu informatycznego, z utworzeniem aplikacji mobilnej 

ułatwiającej dotarcia do miejsca docelowego osobom z dysfunkcją wzroku, dostosowanie 

pomieszczeń sanitarnych  do obecnych wymogów prawnych oraz spłatę pożyczek 

inwestycyjnych. Z zakresu działania Komisji to wszystko. Ogólnie zmiany w projekcie WPF-

u na sesję październikową są dosyć małe, także dziękuję bardzo i proszę o pozytywną 

opinię.    
 

Radny Lech Wałęsa dołączył do posiedzenia. 
 

Przewodnicząca Beata Jankowiak podziękowała za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddała pod głosowanie przyjęcie i 

pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku nr 1091 – w zakresie 

działania Komisji. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   

Komisja Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Agnieszkę Trojanowską – Dyrektora Wydziału Budżetu Miasta i 

Podatków, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, 4 głosami za, przy 0 

głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących się, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały, zawarty w druku nr 1091 – w zakresie działania Komisji. (Opinia nr 

35-10/67-18/2021) 
 

Karta z głosowaniem imiennym stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 

PUNKT  - 2 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2021 rok – druk nr 1092 – w 

zakresie działania Komisji. 
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(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z XLI Sesji Rady Miasta Gdańska z 28 

października 2021 r. BRMG.0006.253.2021). 
 

Pani Agnieszka Trojanowska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków w 

imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały.  

Powiedziała: W druku 1092 z zakresu działania Komisji również mamy jedną zmianę w 

budżecie w Wydziale Polityki Gospodarczej związaną ze zmianą na przedsięwzięciu 

dotyczącym Hali Gdańsk-Sopot, czyli zwiększamy plan wydatków Wydziału Polityki 

Gospodarczej o 500 000 zł, o których mówiłam w poprzednim projekcie uchwały i tak jak 

poprzednio będzie to 500 000 zł przeznaczone na dokapitalizowanie spółki, a to 

dokapitalizowanie zostanie przeznaczone tak jak mówiłam na pokrycie kosztów 

wykonania analizy transportowej i rozpoczęcie prac przygotowawczych związanych z 

rozbudową foyer hali. Dziękuję bardzo.    
 

Przewodnicząca Beata Jankowiak podziękowała za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddała pod głosowanie przyjęcie i 

pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku nr 1092 – w zakresie 

działania Komisji. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   
 

Komisja Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Agnieszkę Trojanowską – Dyrektora Wydziału Budżetu Miasta i 

Podatków, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, 4 głosami za, przy 0 

głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących się, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały, zawarty w druku nr 1092 – w zakresie działania Komisji. (Opinia nr 

35-10/68-19/2021) 
 

Karta z głosowaniem imiennym stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 

PUNKT  - 3 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie w trybie bezprzetargowym umowy użytkowania nieruchomości – druk nr 

1084 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z XLI Sesji Rady Miasta Gdańska z 28 

października 2021 r. BRMG.0006.245.2021). 
 

Pani Katarzyna Kuropiejska – Kierownik Referatu Obrotu Nieruchomościami w 

Wydziale Skarbu w imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały.  

Powiedziała: Dzień dobry państwu, druk nr 1084 dotyczy wyrażenia zgody na zawarcie w 

trybie bezprzetargowym umowy użytkowania nieruchomości stanowiących własność 

Gminy Miasta Gdańska położonej przy ul. Ołowianka 3A z Morskim Robotniczym Klubem 



 

 

5 

 

 

Sportowym. Jest to przedłużenie tej umowy. Ta umowa została zawarta w styczniu 2009 

roku i obowiązuje do grudnia bieżącego roku. Morski Robotniczy Klub Sportowy prowadzi 

na tej użytkowanej nieruchomości przystań kajakową, uprawiane są dyscypliny 

kajakarstwo, smocze łodzie, w kategoriach sportowych i amatorskich i prowadzi szkolenia 

w kategorii młodzika do seniora. W sierpniu uzupełnionym wnioskiem w październiku 

klub złożył wniosek o przedłużenie tej umowy, m. in. również zadeklarował rozszerzenie 

swojej działalności na przystani kajakowej poprzez udział w programie edukacji morskiej. 

Zawarcie tej umowy nastąpi początkowo w przypadku wyrażenia zgody na okres 5 lat, a 

warunkiem przedłużenia o kolejne 5 lat będzie wykazanie przez klub, że zadeklarowane 

przez niego projekty i programy będą systematycznie realizowane. Dziękuję bardzo. 

Proszę o pozytywne zaopiniowanie.     
 

Przewodnicząca Beata Jankowiak podziękowała za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddała pod głosowanie przyjęcie i 

pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku nr 1084. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   

Komisja Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Katarzynę Kuropiejską – Kierownika Referatu Obrotu 

Nieruchomościami w Wydziale Skarbu, a następnie w wyniku przeprowadzonego 

głosowania, jednogłośnie - 6 głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały, zawarty w druku nr 1084. (Opinia nr 35-10/69-20/2021) 
 

Karta z głosowaniem imiennym stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 

PUNKT  - 4 
 

Informacja o bieżących imprezach sportowych na terenie Miasta Gdańska. 

 

Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 

Dzień dobry, jeżeli sytuacja epidemiologiczna się nie zmieni w najbliższym czasie to w 

październiku odbędą się następujące imprezy:  

30 października mecz siatkówki Trefl Gdańsk-Stal Nysa, 30 października Torus Wybrzeże 

Gdańsk-Vive Tauron Kilece. To w najbliższą sobotę.  

6 listopada Lechia Gdańsk zagra z Zagłębiem Lubin, 13 listopada Trefl Gdańsk zagra z 

ZAKSĄ Kędzierzyn Koźle, 13-14 listopada amatorski turniej siatkówki „Kocham Cię Polsko”, 

26-28 listopada Integracyjne Mistrzostwa Polski AZS w tenisie stołowym, 28 listopada Trefl 

Gdańsk zagra na Ergo Arenie z PGE Skrą Bełchatów. Tych imprez już nie ma za dużo. 

Czekamy na to co będzie się działo, jak będzie się ta czwarta fala rozprzestrzeniała, bo 

rzeczywiści co niektóre mecze mogą np. odbyć się bez udziału kibiców, ale to nie od nas 

zależy. Dziękuję.  
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Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękuję bardzo. Czy ze strony państwa radnych są jakieś pytania? Nie widzę. Dziękujemy 

panu dyrektorowi. Pan dyrektor na pewno z nami zostaje jeszcze.  

PUNKT  - 5 
 

Jarmark Bożonarodzeniowy w Gdańsku. 
 

Pan Andrzej Bojanowski – Prezes Zarządu Międzynarodowych Targów Gdańskich 

Spółka z o.o. 

Szanowna pani przewodnicząca, państwo radni, w tym roku Jarmark Bożonarodzeniowy 

edycja 2021 planujemy uruchomić 19 listopada, zakończyć 24 grudnia. Data może trochę 

w pierwszej chwili mogłaby być dziwna, dosyć szybko, słyszeliśmy komentarze, ale 

pamiętajmy jedną ważną rzecz, że ta data została wyznaczona w dyskusji z naszymi 

wystawcami i z powołaną świeżo radą programową Jarmarku Bożonarodzeniowego i 

chciałbym, żebyśmy wszyscy mieli świadomość, że tak naprawdę biznes, który oni robią, 

bo oprócz przyjemności spędzania czasu mam nadzieję, że covidowo też nam to nie 

zakłóci funkcjonowania jakoś dramatycznie sytuacja epidemiologiczna, bo na razie jako 

Pomorze się trzymamy dosyć przyzwoicie, o tyle biznes robimy tylko w weekendy. To jest 

poważny taki naprawdę argument, w który wsłuchaliśmy się w uzasadnienia naszych 

handlowców. Próbowaliśmy różnych terminów. Przypominam, że wcześniej w zeszłym 

roku akurat nie było z powodu pandemicznego, ale dwa lata temu byliśmy do 2-go 

stycznia, czyli po Nowym Roku. Jeszcze wcześniej byliśmy z jarmarkiem wręcz do 12-go 

stycznia, czyli zakończenia praktycznie świąt prawosławnych. Wszystkie te doświadczenia 

wskazują na to, że termin po 24-tym jest już bardzo trudny biznesowo. Trudno jest 

utrzymać sprzedawców, handlowców i właściwie kończy się obrót towarami. Nie mówię o 
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gastronomii, ale jeśli chodzi o rzemiosło to tak naprawdę ta sprzedaż jest właśnie 

podyktowana Świętami Bożego Narodzenia.     

 
W tym roku jest trochę nowych odsłon, które będziemy proponowali w ramach takiego 

dwupaku, Jarmark Bożonarodzeniowy oraz Odpalamy Święta w Gdańsku, bo też 

chciałbym, żebyśmy wszyscy mieli świadomość, że główne kubaturowe iluminacje w 

Gdańsku, czyli to co się dzieje od lat w Parku Oliwskim, to co dzieje się również w 

konstrukcji dźwigu na Stągiewnej, lub iluminacje na skwerach Śródmieścia lub Głównego 

Miasta oraz w zeszłym roku drobne elementy na Zaspie oraz w Parku Oruńskim to są 

iluminacje stawiane przez MTG. My jesteśmy ich właścicielem. My je stawiamy i dlatego 

bierzemy czynny udział w projekcie Odpalamy Święta przy współpracy oczywiście ze 

sponsorami oraz z miastem Gdańsk. 36 dni i 5 weekendów. Od tego zacząłem od 

informacji o takiej dacie i czemu tak szybko i dlaczego kończymy 24 grudnia. To co jest 

istotne to Targ Węglowy, nowa lokalizacja czyli ul. Bogusławskiego, ul. Tkacka i jeszcze 

tunel na dojściu do tramwaju pomiędzy Forum Gdańsk, a Targiem Węglowym. Musieliśmy 

skorzystać z szerszego obszaru terytorialnego. To niestety dla nas sprawia pewne 

trudności, bo jest po prostu droższe, ale wymogi covidowe, zachowania odległości, 

domniemanie chociaż grama szansy dania sobie wzajemnie na efektywność bliską zeru 

temu projektowi nałożyło na nas taką konieczność pójścia w tak szerokim aspekcie jeśli 

chodzi o zajętość ulic. Wierzymy w to, że bardzo nie skomplikujemy nam wzajemnie sobie 

z mieszkańcami włącznie życia, a raczej dostarczymy wartości pozytywne. To co jest dosyć 

istotne również to infrastruktura. Stawiamy na nasze zielone czy biało-zielone domki. Jest 

to 70 sztuk. One były nazwane głównie gastro, bo kiedyś to było 8 m², teraz w tym roku 

dokupiliśmy 6 m² i będą jakby elementem bazowym, ale także bardzo nam zależało na 

tym, żeby trochę odróżnić chociażby rzemiosło, stąd biało-czarne te, które w tym roku 

zakupiliśmy jako nową infrastrukturę do Jarmarku Św. Dominika również będziemy 
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wystawiać i tym praktycznie chcemy zaspokoić rzemiosło. Zakupiliśmy również 5 sztuk 

domków nazwijmy je typu karczma. Też nasz plan sprzed lat to jest dosyć istotne, zakładał 

rozwój takich dużych punktów, dosyć charakterystycznych na mapie całego naszego 

jarmarku, nie udało nam się zrobić tego wcześniej, w tym roku trafiła nam się naprawdę 

dobra okazja, bo kupiliśmy domki używane o podobnym charakterze jak nasze za jedną 

trzecią wartości ceny. W związku z tym podjęliśmy decyzję z Pawłem Orłowskim na 

wniosek naszych kolegów od jarmarków, że kupujemy te domki, przeznaczamy je na 

karczmy do biesiadowania. Ważny element godziny otwarcia, też z doświadczenia widzimy 

wyraźnie, że powinniśmy te godziny ujednolicić, w związku z czym otwieramy od 12 i w 

tygodniu między niedzielą, a czwartkiem zamykamy o 20 i to jest w pełni świadoma 

decyzja. W niedzielę szybciej kończymy naszą aktywność na mieście w związku z tym, iż 

poniedziałek już zbieramy się do roboty, natomiast od piątku przez sobotę zamierzamy 

być godzinę dłużej otwarci czyli od 12 do 21. To też z doświadczeń historycznych. Bardzo 

ważna informacja dlaczego tak, bo nie chcemy wchodzić w biznesowi na Głównym Mieście 

i Śródmieściu. Chcemy, żeby to się uzupełniało, żebyśmy my byli tylko takim 

uzupełnieniem, wabikiem dla gastronomów, dla sklepów i dla przestrzeni, w której 

odbywa się handel przedświąteczny.   

        

 
 

Komunikacja z mieszkańcami. Oczywiście bardzo ważny element. Dzisiaj też dużo o tym 

rozmawialiśmy przy podsumowaniu dotyczącym Jarmarku Św. Dominika. Oczywiście skala 

oddziaływania jest dużo mniejsza, ale ważne elementy, których będziemy się trzymać: 

konferencja prasowa i informacje dla mieszkańców, oznakowanie wcześniejsze zmian, 

czyli to co się powinno zadziać już praktycznie od przyszłego tygodnia i to co jest ważne to 

jest zegar taki operacyjny, który wprowadza zmiany na Targu Węglowym i na ul. 
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Bogusławskiego. To gdzie będziemy ingerować już w pewne przestrzenie właśnie 

terytorialne ograniczając pewną swobodę ruchu i swobodę dostępu. Właściwie zaczynamy 

4-go listopada po to, żeby 19-go być gotowym do uruchomienia pełnej aktywności na 

terenie Jarmarku. Bardzo ważne będą zmiany na ul. Bogusławskiego. Zmieni się ta ulica w 

jednokierunkową. Będą tam stały na połowie jezdni domki, w związku z tym będzie się 

działo. Wierzymy w to, że nie będzie się działo negatywnie. Jesteśmy przekonani wręcz, że 

będzie to bardzo dobry jarmark.  

 
Bardzo ważny jest dla nas też element początku demontażu i mamy naprawdę 3 dni do 

tego, żeby uciekać z jak największą częścią naszej infrastruktury z Targu Węglowego 

dlatego, że musimy zwolnić obszar pod scenę sylwestrową i jak najwięcej terenu musimy 

zostawić na potencjalne obchody sylwestra. Zakładamy, że 4 stycznia czyli 2 miesiące od 

wejścia opuścimy z naszą całą infrastrukturą teren Głównego Miasta.   

Tak wyobrażamy sobie jak będzie wyglądał w tym roku jarmark, jakie będą strefy, jakie 

będą zakątki. To jest jakby nowe podejście trochę, czyli tworzymy zakątek Mikołaja. To jest 

bardzo ważne. To jest taki zakątek dla dzieci z karuzelą, która pierwszy raz w tym roku 

będzie miała debiut karuzela wenecka gdańska specjalnie przez naszego sponsora 

zbudowana. Miała mieć debiut w zeszłym roku, ale w związku z tym, że nie było jarmarku 

to jej nie odpalaliśmy wspólnie. Będzie radosny zakątek, będą elementy gry miejskiej, 

którą chcemy razem z GPEC-em i z innymi partnerami negocjujemy teraz wspólnie ich 

zaangażowanie, będą takie trzy kule plus czwarta stara, historyczna, będzie taka gra 

miejska, w której dzieci i rodzice będą mogli zdobywać potwierdzenia uczestnictwa, będzie 

można sobie robić zdjęcia na Instagram, a na końcu skorzystać z gościny, którą 

zapewnimy naszym gościom i turystom, zarówno mieszkańcom, którzy wezmą udział w 

całej tej naszej zabawie i oczywiście na Bogusławskiego właśnie w tym obszarze koło 

drzewka, koło tej Katowni, między Katownią, a bankiem będzie zakątek łosia. Tam 
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wyląduje nasz gadający łoś, który wierzymy w to, że również przyciągnie 

zainteresowanych gości.     

 
 

 

 

 
 

To co jeszcze ważne. Dalej utrzymujemy wątek smaków jarmarku, smakołyki, dekoracje, 

ale przede wszystkim smaki świąt, bardzo dużo na to poświęcamy czasu. Dzisiaj cały 

zespół analizuje zgłoszenia. Sami szukamy jeszcze dodatkowych partnerów, wystawców 

do tego, żeby ostatecznie dostarczyć jak najwyższą jakość. Widzieliśmy w tym roku, że ta 
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praca się opłaca. To znaczy, że goście odwiedzający wydarzenie Jarmark Św. Dominika 

wierzymy, że tak samo będzie z Bożym Narodzeniem bardzo byli z tego zadowoleni, co się 

przekładało na zwiększone wydatki. Podobnie liczymy na to, że takie lekkie rozproszenie, 

rozszerzenie terytorialne jarmarku będzie służyło również samemu komfortowi zakupów. 

W tym roku nie będziemy w Zbrojowni. To jest dosyć istotne. M. in. covidowo, ale dlatego, 

że też Akademia Sztuk Pięknych ma tam wernisaż. To by komplikowało trochę nam życie. 

Zdecydowaliśmy, że wchodzimy z domkami na Tkacką covidowo bezpieczniej. Świąteczna 

scenografia i atmosfera z nowymi iluminacjami. Mam nadzieję, że uda nam się to państwu 

dostarczyć i pokazać. Będziecie również państwo z tego zabezpieczeni. Jak zawsze 

bezpieczeństwo gości, bezpieczeństwo zarówno takie twarde, czyli ochrona, ale przede 

wszystkim to miękkie bezpieczeństwo przed wirusem, bezpieczeństwo wspólnego 

spędzania czasu. To co jest taką niespodzianką i mam nadzieję, że oprócz takiej właśnie 

pokazanej tutaj dla Gdańska wyprodukowanej weneckiej karuzeli mniejszej, nie 

dwupoziomowej takiej jak stoi na Targu Rybnym, będzie również gadająca skrzynka na 

listy Klara. Myślę, że będzie cieszyła się dużym zainteresowaniem i powodzeniem.   
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To będzie zakątek Mikołaja, ale także ważny tutaj wspólnie z Gdańską Organizacją 

Turystyczną urządznony i prowadzony domek Mikołaja jako fabryka prezentów. Nowe w 

ogóle otwarcie, możliwość pakowania prezentów, kupowania prezentów, ale także bardzo 

ciekawe konkursy, nagrody dla mieszkańców z Kartą Mieszkańca, ale też z Kartą Turysty. 

To będą na pewno bardzo istotne elementy, które w tym domku zaskoczą i wierzymy w to, 

zaskoczą wszystkich odwiedzajacych, którzy zechcą go odwiedzić.  

 
To, o czym mówiłem w tych naszych zakątkach pojawią się atrakcje, które są taką 

pochodną trochę atrakcji, którą GPEC zbudował w 2019 roku. To jest ta kula pokazana na 

slajdzie. W tym roku chcemy wybudować razem z GPEC-em 3 igloo, w którym będzie 

można robić nietypowe zdjęcia, dostarczać je na Instagrama, a bilety z wejścia, które będą 
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symboliczną opłatą oraz ewentualne wsparcie jeszcze sponsorów tego szukamy to będzie 

cały obrót na tych atrakcjach jak w roku 2019 będzie przeznaczony na fundację 

hospicyjną. Przypomnę tylko, że w roku 2019 łącznie cały projekt CSR-owy MTG i GPEC 

skutkował ponad 100 tys. zł, które trafiły do fundacji na wsparcie rozwoju i działalności 

podstawowej hospicjum.   

 
Program. Program oczywiście tak wypełniony jak pozwala nam na to właśnie covid, jak 

pozwala nam na to ta rzeczywistość, w której się dzisiaj znajdujemy, czyli na pewno 

czytanie ze sceny gdańskich legend, na pewno śpiewanie, na pewno granie i bajanie. To 

wszystko w oparciu o naszych partnerów głównie Pałacu Młodzieży, Wojewódzka i Miejska 

Biblioteka Publiczna, Capella Gedanensis i oczywiście Muzeum Gdańskie z carillonem na 

czele.  
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Promocję planujemy dosyć szeroko. W związku z tym, że w tym roku dalej chcemy 

kreować i budować nowy wizerunek także nie tylko Jarmarku Bożonarodzeniowego, ale 

również Gdańska odpalającego święta, czyli iluminacje, uruchamiamy program promocji 

szeroki również z kampaniami bilbordowymi w innych kluczowych dużych miastach, które 

mogą być potencjalnymi destynacjami dla przyjeżdżających gości na nasz jarmark z Polski 

oczywiście. To tyle głównych informacji. Na zdjęciach to nie jest jarmark tegoroczny edycja 

2021, ale to jest jedno z najpiękniejszych zdjęć jakie mamy jarmarkowych z edycji 2019. 

Trochę będzie szerzej. Mam nadzieję, że będzie bezpiecznie, ale równie przyjemnie. 

Dziękuję bardzo. Czekam ewentualnie na pytania.    

 
Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękujemy panie prezesie. Czy są pytania? Pani radna Kamila Błaszczyk bardzo proszę 

oddaję głos.  

 

Radna Kamila Błaszczyk – członek Komisji 

Czy jarmark też będzie funkcjonował w przestrzeni internetowej, tak jak to się działo przy 

ostatniej okazji, gdzie też można było np. nabywać gadżety z jarmarkiem. Kubki cieszyły 

się bardzo dużym powodzeniem, także pytanie czy ta warstwa też będzie uruchomiona w 

tym roku?  

 

Pan Andrzej Bojanowski – Prezes Zarządu Międzynarodowych Targów Gdańskich 

Spółka z o.o. 

Tak, jak najbardziej. Odpowiadam na to pytanie już szybko. Właściwie większość naszych 

projektów, w tym również Jarmark Bożonarodzeniowy ma swoje odzwierciedlenie i będzie 

miało w Internecie i co do tego nie ma żadnej wątpliwości. Właśnie fabryka z GOT-em, 
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fabryka prezentów to jest miejsce, w którym zamierzamy obsługiwać również częściowo 

sprzedaż internetową, czyli taki jest nasz plan działania.  

 

Pan Paweł Orłowski – Wiceprezes Zarządu Międzynarodowych Targów Gdańskich 

Spółka z o.o. 

Może dopowiem. Dzień dobry, strona nie będzie w formule takiej jak ten wirtualny spacer 

z racji tej, że wchodzimy w edycję na żywo i będziemy się starali ją też modyfikować 

wspólnie z GOT-em, który z nami pracuje w kierunku takiej porównywalnej strony 

Jarmarku Św. Dominika, a więc już więcej zdjęć, takiego przekazu żywego, katalogu 

wystawców, ale oczywiście będzie możliwość tak bezpośrednio z naszej strony przejścia 

na stronę GOT visitgdansk do sklepiku internetowego, co więcej, prawdopodobnie uda 

nam się przygotować jeszcze lepszą ofertę dla klientów, ponieważ jak państwo pewnie 

pamiętacie siłą rzeczy obsługiwaliśmy przesyłki o one po prostu były relatywnie drogie jak 

to ceny podyktowane przez dostawcę, a w tym roku prawdopodobnie uda się też dzięki 

współpracy być może właśnie z Inpostem bardzo zmniejszyć bądź zniwelować cenę 

przesyłki, więc  prawdopodobnie będzie nawet atrakcyjniejsza cena tego produktu. Jak 

mówił prezes Andrzej Bojanowski samej sprzedaży zakładamy, że będzie więcej czyli 

będzie większa łatwość dotarcia do tych upominków i z racji tego, że ta linia została 

dobrze przyjęta i w ogóle te upominki mają charakter bardzo fajny gdański, 

tożsamościowy i stąd decyzja o sklepiku wraz z pakowaniem prezentów, więc będzie i 

kanał internetowy, także właśnie z kubeczkami, które zostały wspomniane, kanał w 

postaci sklepiku większego, z lepszą ekspozycją i z pakowaniem prezentów i jeśli będzie 

nas jeszcze stać na większą produkcję gadżetów to także będziemy część z nich 

sprzedawali poprzez wystawców, w szczególności kubeczki. Więc będzie więcej, strona 

bardziej w formule Jarmarku Św. Dominika w większej przejrzystości i z rozbudową 

sklepiku.     

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękujemy bardzo za odpowiedź. Mam jeszcze pytanie do tej sprzedaży internetowej, czy 

myśleli państwo o tym, żeby sprzedawać za pośrednictwem też Facebooka czy 

Instagrama, bo wiem, że to się podlinkowuje jeżeli już jest sklep internetowy, a to jest 

jakieś dodatkowe źródło docierające do zwłaszcza młodych ludzi.  

 

Pan Paweł Orłowski – Wiceprezes Zarządu Międzynarodowych Targów Gdańskich 

Spółka z o.o. 

Na pewno będziemy. Główny nacisk w kampaniach jest przez social media. Jarmark ma 

taki charakter rzeczywiście mocno wizerunkowy, więc na pewno będziemy w dużej części 

korzystali z Instagrama. Na pewno na Facebooku również. Wydaje się, że ciekawy też 

byłby z punktu widzenia dzieciaków, które odwiedzają jarmark, zapewne Tik Tok. Nie 

mamy zbyt dużego doświadczenia, ale spróbujemy. Tych formuł sprzedażowych, które są 
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zaszyte w Facebooku nie próbowaliśmy. Przymierzymy się do tego. Nie chcemy też przy 

tym za mocno się rozdrobnić na różne kanały. Chcemy z GOT-em mocno postawić na ten 

sklepik też GOT-owski, ale uwaga ciekawa, zobaczymy jakie są tam w ogóle możliwości w 

sensie też takim formalnym tych sprzedażowych na Facebooku. Ciekawy pomysł.   

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękuję. Czy ze strony państwa radnych są jeszcze jakieś pytania? Nie widzę. Pozostaje 

nam tylko życzyć powodzenia, bo to już niedługo. Z mojej strony mogę powiedzieć, że 

bardzo się cieszę, że jest zagospodarowana taka przestrzeń dla dzieci z łosiem, ze 

skrzynka jest dodatkową atrakcją, bo to jednak często dzieciaki ciągają rodziców, żeby 

wyjść, więc na pewno to zachęci wielu rodziców, którzy byliby sceptyczni do tego, żeby 

jednak wyjść, bo jest coś nowego, także super i trzymamy kciuki jako cała Komisja i 

będziemy na pewno się widzieć już parę miesięcy po jarmarku jak zwykle na 

podsumowaniu, a my jako radni też na pewno na jarmark się wybierzemy, więc będziemy 

widzieć jak to wygląda. Też mnie cieszy, że ten jarmark jest wcześniej, pierwszy raz z takim 

terminem, bo zawsze w okolicach grudnia się zaczynało, bo właściwie patrząc na 

marketingi sklepów dużych, wystarczy dzisiaj przejść i w większości sklepów święta już są 

mimo, że jest jeszcze parę miesięcy. Myślę, że osoby, które chcą zakupić jakieś prezenty to 

na pewno też mają to w głowie wcześniej. Na pewno jest to fajna próba, także miło to 

słyszeć. Dziękuję.  

 

Pan Andrzej Bojanowski – Prezes Zarządu Międzynarodowych Targów Gdańskich 

Spółka z o.o. 

Dziękujemy również. Zapraszamy i do zobaczenia na jarmarku.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Do zobaczenia.  

PUNKT  - 6 
 

Podsumowanie sezonu turystycznego w Gdańsku. 
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Co prawda mieliśmy już pokrótce ten punkt omawiany świeżo po sezonie, ale wiadomo, 

że nie mieliśmy pełnych danych i mieliśmy do tego wrócić po troszkę dłuższym czasie, 

także oddaję głos. 
 

Pan Bartłomiej Barski – Menedżer Pionu Operacyjnego & Convention Bureau w 

Gdańskiej Organizacji Turystycznej 

Dzień dobry pani przewodnicząca, dzień dobry państwu, rzeczywiście chyba 2 miesiące 

temu miałem okazję z państwem się spotkać i wtedy mieliśmy głównie takie szacunkowe 
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dane, natomiast dzisiaj jestem już w stanie państwu pokazać dane szczegółowe łącznie z 

ikonografiką.   

 

 
 

W okresie letnim, który rozumiemy wspólnie z Pomorskim Instytutem Naukowym im. 

prof. Brunona Synaka okres od czerwca do końca sierpnia gościliśmy w Gdańsku 

1 105 662 osoby. Tak wynika ze wspólnie prowadzonych badań. Większość z tej liczby 

stanowili turyści i w tym przypadku prym wiedli turyści krajowi, których było nieco ponad 

630 000, turystów zagranicznych było nieco ponad 180 000, pozostała liczba to 

odwiedzający i tutaj również znaczącą przewagę mieli odwiedzający krajowi i jeśli właśnie 

chodzi o gości z Polski to najczęściej odwiedzali nas i spędzali tutaj czas mieszkańcy 

województwa pomorskiego, następnie mazowieckiego, wielkopolskiego oraz śląskiego.  

W następnym slajdzie będziecie państwo mieli możliwość zobaczyć jak wygląda 

porównanie do roku ubiegłego oraz do 2019, czyli ostatniego przed wybuchem pandemii i 

wtedy też zobaczymy wspólnie, że jeśli chodzi o turystów krajowych to zmienia się rozkład 

województw, z których najczęściej do nas przyjeżdżają w okresie letnim.  

W przypadku turystów czy też gości zagranicznych najwięcej było turystów z Niemiec, 

następnie turyści z krajów skandynawskich, których klasyfikujemy wspólnie, podium 

zamykają przedstawiciele Niderlandów, a tuż za nimi Francuzi i Brytyjczycy, którzy jeszcze 

przed pandemią zawsze stanowili o sile tej pierwszej trójki wspólnie z Niemcami oraz 

gośćmi ze Skandynawii.  

Jeśli chodzi o środki transportu to najczęściej wybierany był samochód, następnie kolej i 

samolot i po co przyjeżdżali do nas goście? Przede wszystkim wypocząć, ale też odwiedzić 

bliskich czy też w celach służbowych.  
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W przypadku atrakcji turystycznych myślę, że interesujący fakt wyszedł z tych badań, że 

turyści i odwiedzający najchętniej jednak wybierali się poza obszar Starego i Głównego 

Miasta, Westerplatte, molo w Brzeźnie, ogród zoologiczny, czy też Katedra w Oliwie. To 

cztery z pierwszej piątki najchętniej odwiedzanych miejsc. Jedynym miejscem z obszaru 

Starego i Głównego Miasta jest Muzeum II Wojny Światowej i dalszej kolejności ratusz, 

Amber Sky, Żuraw czy też Europejskie Centrum Solidarności. Ogólna ocena pobytu w 

Gdańsku to 8,8 w 10 stopniowej stali, więc myślę, że naprawdę dobrze wypadamy w 

oczach turystów i odwiedzających, a fakt, że nie mamy jeszcze tej dziesiątki tylko wyzwala 

w nas energię by dążyć do jeszcze lepszej oferty, którą wspólnie tworzymy.  

Jeśli chodzi o ostatnie lata to tutaj możemy zauważyć, że względem roku 2020 zauważamy 

wzrost liczby zagranicznych turystów. Oczywiście nie jest to jeszcze skala, z jaką mieliśmy 

do czynienia chociażby w okresie letnim 2019 roku, ale widać wyraźne odbicie względem 

ubiegłego roku. Jeśli chodzi o sposób spędzania czasu to tutaj też ewidentnie widać, że 

turyści odwiedzający aktywnie spędzają czas, to znaczy zwiedzają, wybierają się na 

spacery, czy też po prostu plażują. Skąd przyjeżdżają goście zagraniczni? Tutaj możemy 

zauważyć, że Niemcy od tych 3 lat rzeczywiście stanowią o sile tego zagranicznego ruchu 

turystycznego, Niderlandy znaczny wzrost, ale też Francuzi, którzy zaczynają się coraz 

częściej pojawiać w statystykach i to co powiedziałem przy okazji pierwszego slajdu 

zmieniają się województwa, które w okresie letnim stanowią o liczbie polskich turystów i 

odwiedzających. W tym roku to była wielkopolska i województwo śląskie, oczywiście 

mazowieckie, natomiast jak państwo widzicie chociażby w poprzednim roku mieliśmy 

turystów i odwiedzających z województwa chociażby kujawsko-pomorskiego.  

Te dane dotyczące ruchu w okresie letnim również widzimy w danych dotyczących 

średniego obłożenia hoteli w Gdańsku. W lipcu i w sierpniu odnotowaliśmy znaczny 

wzrost obłożenia względem roku 2020 i był to kierunek, który pozwolił nam się zbliżyć 
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dużo bliżej do wyników z roku 2019, kiedy obłożenie w hotelach w okresie lipiec, sierpień 

sięgało 89-90% w sierpniu.  

 

 
W skali kraju obłożenie w Trójmieście, ale też w samym Gdańsku było najwyższe w okresie 

letnim. Zostawiliśmy w tyle Wrocław, Poznań, Łódź, Warszawę, Kraków i myślę, że tutaj te 

wszystkie dane rzeczywiście oddają obraz tego, co działo się w tym roku. Odbywał się 

Jarmark Św. Dominika, który również pozwolił przyciągnąć tutaj turystów z Polski, 

zagranicy, ale również osoby odwiedzające, więc w ogólnej ocenie to lato też w 

rozmowach z branżą było naprawdę na dobrym poziomie, satysfakcjonujące i pozostaje 

mieć nadzieję, że w przyszłym roku wszelkie okoliczności pozwolą gościć jeszcze większą 

liczbę gości z zagranicy, gości i turystów z Polski i będziemy mogli powiedzieć, że 
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wróciliśmy już do w miarę pełnej normalności. To tyle z mojej strony jeśli chodzi o 

materiał podsumowujący okres letni. Oczywiście prezentacja zostanie państwu 

udostępniona, żeby na spokojnie móc się wczytać czy to chociażby w infografikę za ten 

rok, ale też porównującą okres letni z latami 2020, 2019. Jeśli macie państwo jakieś 

pytania to oczywiście chętnie na nie odpowiem.    

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękujemy bardzo za prezentację. Jeszcze w tym temacie będzie na pewno pan dyrektor 

Paszkowski przedstawiać. Jeżeli są jakieś pytania do pana Barskiego to bym prosiła teraz i 

zaraz uzupełnimy o wypowiedź pana dyrektora Paszkowskiego. Czy ze strony państwa 

radnych są pytania? Nie widzę. Pozwolę sobie zadać pytanie jakie były próby tych badań? 

Rozumiem, że o ile zakwaterowanie w hotelach to można taki dostęp do informacji mieć 

nawet z systemów hotelowych, ale jeżeli chodzi o to skąd osoby przyjechały, czy to były 

wycieczki na jeden dzień, czy na dłuższy okres to rozumiem, że były przeprowadzone 

jakieś wywiady?    

 

Pan Bartłomiej Barski – Menedżer Pionu Operacyjnego & Convention Bureau w 

Gdańskiej Organizacji Turystycznej 

Są przeprowadzane wywiady i ankiety przez ankieterów Pomorskiego Instytutu 

Naukowego, natomiast przyznam szczerze nie jestem w stanie teraz odpowiedzieć na 

pytanie jaka to była próba, ale oczywiście dopytam i jestem w stanie taką informację 

przesłać, bo to żadna tajemnica.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Jak udałoby się przesłać to będę wdzięczna.  

 

Pan Bartłomiej Barski – Menedżer Pionu Operacyjnego & Convention Bureau w 

Gdańskiej Organizacji Turystycznej 

Oczywiście.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękuję. Więcej pytań nie widzę. Także oddaję głos panu dyrektorowi Paszkowskiemu.  

 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Pani przewodnicząca, szanowni państwo, chciałbym przedstawić państwu podsumowanie 

sezonu turystycznego 2021 z perspektywy Gdańskiego Ośrodka Sportu.  

Za nami rok turystyczny z punktu widzenia GOS-u zakończony, zakończony sukcesem, bo 

po raz kolejny nie doszło do utonięć podczas sezonu, w którym zajmowaliśmy się 

kąpieliskami, a to jedno z najważniejszych kryteriów, którym można oceniać.  
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Jeżeli chodzi o kąpieliska morskie, bo od nich zacznę to w roku 2021 funkcjonowało 8 

kąpielisk bądź miejsc wykorzystywanych zwyczajowo do kąpieli, w tym 5 obiektów, które 

miały certyfikat Błękitnej Flagi. Były to kąpieliska Jelitkowo, Stogi, Sobieszewo, Orle oraz 

molo Brzeźno. Oprócz tego oczywiście kąpieliska w Domu Zdrojowym, Jelitkowo Klipper 

oraz Świbno. Łącznie na kąpieliskach pracowało 106 ratowników. Odbyło się 50 

interwencji w wodzie, w tym 3 wobec osób pod wpływem alkoholu co jest liczbą mniejszą 

niż w roku 2020, bo w roku 2021 było 7 takich interwencji. Oczywiście oprócz tego inne 

interwencje, często oczywiście związane z zagubieniem dzieci czy też opatrzenia w 

punktach medycznych.    
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W tym roku uruchomiliśmy miejsce szczególnie dla nas ważne, dla nie tylko osób 

niepełnosprawnych, ale także i chociażby osób przyjeżdżających na plażę z małymi 

dziećmi z wózkami. Chodzi o plażę dostępną dla wszystkich na wejściu nr 50, czyli na 

końcu ul. Hallera było takie miejsce wzorcowe, modelowe uruchomione. Ono miało 

oczywiście odpowiedniej szerokości drewnianą promenadę, zakola, miejsce do 

odpoczynku, specjalne ławki, a także specjalną przebieralnię z leżanką. Oczywiście 

oznakowanie alfabetem Brajla czy też krawędzie na bokach dojść do plaży, która była 

prawie do wody z takim jakby krawężnikiem umożliwiającym osobom z niedowidzeniem 

poruszających się z laską lokalizację we właściwym miejscu i oczywiście utrudniające 

ewentualne zjechanie na piasek osobom poruszającym się na wózkach. Oprócz tego była 

oczywiście była amfibia specjalna, która już od 10 lat mamy udostępnioną dla osób z 

niepełnosprawnościami.  

Jeżeli chodzi o letnie akcje profilaktyczne tradycyjnie realizujemy Letnią Szkołę 

Ratownictwa Wodnego oraz projekt Aktywuj się w Ratownictwie. Jest to taki element 

wspierający profilaktykę kąpieli, a także dający szansę zrobienia też pewnego 

zapotrzebowania na to, aby ci ratownicy trafili potem na kąpieliska gdańskie, bo z pracą 

ratowników jak państwo wiecie nigdy nie jest łatwo. Po prostu jest ich bardzo, bardzo 

mało, bo ta praca jest bardzo odpowiedzialna i ciężka.  

Funkcjonował także stadion letni w minionym sezonie i odbyło się na nim bardzo wiele 

imprez. Na slajdzie są wyszczególnione w chronologicznym zestawieniu te imprezy. To 

były imprezy bardzo prestiżowe, nie tylko sportowe, ale także takiego typu jak strefa 

kibica czy też festiwal sportów plażowych, gala boksu czy finały ligi siatkówki czy też finały 

ekstraklasy beach soccera, a także finał Pucharu Polski seniorów w beach soccera, czyli 

piłkę nożną.  
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Oczywiście imprezy. Rok bardzo trudny, bo naznaczony pandemią Covid-19, ale mimo 

wszystko udało się zorganizować Lotto Challange Gdańsk, który dostał bardzo dobre 

recenzje i jeszcze o tym powiem na sam koniec. Odbyło się wiele imprez z cyklu 

#RunGDN, nowy produkt, który prowadzimy od niedawna i było tych imprez wiele. 

Ostatnia właśnie odbyła się na Hevelianium. Są to przypomnę imprezy o charakterze 

takim biegowym na dystansie 5 km. Oczywiście realizujemy te inne imprezy biegowe poza 

sezonem, ale tutaj koncentrujemy się na imprezach, które były w tym sezonie ścisłym. 

Oczywiście Morskie Żeglarskie Mistrzostwa Polski, który się odbyły w lipcu. Akcja Eko 
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kajak, która powiązana była i o której też wspomniałem na naszym spotkaniu 2 miesiące 

temu. Zebraliśmy ponad 4 tony różnego rodzaju odpadów. Akcja bardzo owocna. 

Będziemy ją na pewno kontynuować. Jeżeli chodzi o Mariny to one również już można 

było zauważyć powrót żeglarzy, ilość odwiedzin była porównywalna z rokiem 2000, a 

nawet nieco większa. Wracamy do poziomu roku 2019, bo było tych odwiedzeń już więcej 

o 82 niż rok temu. Kraje, z których jednostki przypływały były różne. Główne to oczywiście 

jachty z Polski oraz Niemiec, ale zdarzały się takie egzotyczne kraje jak Sant Vincent czy też 

Stany Zjednoczone, czy Szwajcaria.    
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Inne przystanie również funkcjonowały. One też posiadały tak jak Marina Gdańska 

certyfikat Błękitnej Flagi. Tu też chcę powiedzieć państwu, że jesienią została uruchomiona 

nowa marina w przystani Nadwiślańskiej. Tu właśnie w prawym górnym rogu widać 

zdjęcie z tejże mariny. Jest to marina, która dopiero wchodzi do eksploatacji, ale na pewno 

w przyszłym roku już będzie dosyć duże obłożenie.  

Z mojej strony to wszystko. Chciałbym tylko jeszcze powiedzieć państwu o kilku ważnych 

rzeczach, otóż chciałbym przedstawić taką małą rzecz, ale która cieszy. Nasz Triathlon 

Gdański w roku 2021 organizowany już po raz 10 w Gdańsku, ale po raz pierwszy w cyklu 
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challenge zdobył nagrodę The Race od the Year, czyli najlepszy wyścig spośród 23 

wyścigów w challengu organizowanym na 4 kontynentach, w 33 krajach, więc jest to 

niezwykle ważne dla nas wyróżnienie. Na pewno będziemy dalej pracowali, aby utrzymać 

tą najwyższą jakość i też informacja z zeszłego tygodnia, GOS otrzymał kolejny już trzeci, 

który realizujemy projekt unijny, tym bardziej ekologiczno-edukacyjny o nazwie Eco Ship 

wspólnie z partnerami z Finlandii oraz Litwy będziemy wdrażali go już począwszy od 

miesiąca listopada przez najbliższe 2 lata. Wartość projektu to 116 tys. Euro. Ważne, że 

bez własnego wkładu. To jest istotny element i zamierzamy wychować czy wyedukować 30 

oficerów ekologicznych. Będę państwa jeszcze o tym projekcie informował, bo to moim 

zdaniem bardzo ważna i cenna inicjatywa. Na pewno ekologia będzie gościła częściej. W 

naszych rozważaniach przywiązujemy to tego dużo wagi i jeszcze chcę powiedzieć, że już 

jesteśmy na końcowym etapie produkcji wyszukiwarki aktywności, która jeszcze w tym 

roku zamierzamy uruchomić, ale też będę państwa o tym informował przy kolejnych 

naszych spotkaniach. Dziękuję serdecznie. Gdyby były jakieś pytania to chętnie udzielę 

odpowiedzi.     

 
Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękujemy panie dyrektorze. Przede wszystkim gratulujemy, na ręce pana dyrektora i 

całej ekipy, bo to niebywała nagroda. Przechodzimy do pytań. Czy szanowni państwo 

radni mają pytania? Nie widzę. Pozwolę sobie zadać pytania o ratowników jak to było w 

tym roku? Czy nie było problemów z rekrutacją, bo jak wiemy co roku one się pojawiają. 

Jak to wyglądało?  
 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Jest co roku, ale jak wspomniałem raz, że próbujemy sami poprzez akcje zimowej szkoły 

ratownictwa, czy innych akcji związanych z ratownictwem sami kształcić ratowników przy 
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współpracy z miejskim gdańskim WOPR-em i Gdańskim Centrum Ratownictwa to także 

zatrudniamy ratowników z Ukrainy oraz z Białorusi. Dajemy im zakwaterowanie, 

dowozimy do miejsca pracy. Radzimy sobie, ale rok przyszły jawi nam się już w tej chwili 

jako trudny czas i pełen wyzwań, ale co roku udawało się zrekrutować należytą ilość 

ewentualnie jeżeli były jakieś niedostatki to ratowaliśmy się pracą w nadgodzinach, ale 

udawało się obstawić wszystkie nasze kąpieliska. Mamy też sygnały od wielu 

mieszkańców, żeby tych kąpielisk przybywało, ale raz, że to są duże koszty, tu zwłaszcza 

mamy też takie inicjatywy na Wyspie Sobieszewskiej, aby kolejne kąpieliska otwierać na 

naszej takiej wyspie wypoczynkowej. Nie mówimy nie, natomiast to są rzeczywiście realne 

problemy, które nas spotykają. Mówię tutaj o ratownikach, ale jestem pełen optymizmu 

jak zawsze i myślę, że podołamy i w przyszłym roku również. 

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękuję. Drugie moje pytanie było a propos tych kąpielisk. Wiem, że jest problem z 

ratownikami, ale może nie tyle co Wyspa Sobieszewska, ale w pobliżu Górki Zachodnie to 

też jest takie bardzo oblegane miejsce i z tego co wiem to niestety nie ma tam ratowników 

i jeszcze jedno pytanie co do tych Górek Zachodnich, wiem, że to nie jest pana dyrektora 

rola, ale jeżeli chodzi o zagospodarowanie terenu tam jakkolwiek, żeby był możliwie 

bezpieczny przejazd, bo akurat na tą plażę bardzo często jeździłam, ale w tym roku 

przestałam i to już nawet nie chodzi o to, że nie ma gdzie zaparkować, ale jest tam po 

prostu niebezpieczeństwo jeżeli by miała jakaś straż pożarna czy pogotowie tam 

przyjechać, bo samochody stoją wszędzie po prostu.  

 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Tak. To jest też temat na inne rozważania, nieco szersze, bo to się wiąże właśnie z ruchem 

i brakiem miejsc postojowych, ale proszę zwrócić uwagę, że jeszcze dołożymy kolejną 

atrakcję w tym miejscu, gdzie jest tam ciasno i gdybyśmy chcieli zrobić tam kąpielisko to z 

całą pewnością nie pomoglibyśmy rozwiązać tych problemów. To jest też jeden z 

elementów oprócz braku ratowników czy braku środków to jest jeszcze jeden z 

elementów, aby się poważnie zastanowić nad realizacją tego miejsca jeżeli chodzi o 

organizację kąpieliska, ale rzeczywiście były takie pomysły jeszcze pamiętam ze Ś.P. 

Krzysztof Zawalski taką plażę edukacyjną próbował tam zorganizować. Myślę, że 

należałoby zacząć od znalezienia rozwiązania problemów związanych z parkowaniem aut 

chociażby busy, albo inne rozwiązanie, które mogłoby tą sprawę zmienić, bo tam fizycznie 

miejsca nie ma, żeby zrobić parking dla aut, a ludzie mają jednak pewne przyzwyczajenia. 

Tam nawet nie ma komunikacji miejskiej, gdzie w przypadku innych kąpielisk jak Stogi czy 

Jelitkowo, czy Brzeźno pozwoli dać szansę zmiany sposobu dotarcia do kąpieliska to tam 

praktycznie jest alternatywą tylko przejście półtorej kilometra od przystanku 

autobusowego, na który niewiele osób się zdecyduje, więc na pewno problem jest 
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złożony. Myślę, że warto się zastanowić, ale na dzisiaj nie mam rozwiązań, które mógłbym 

położyć na stole i powiedzieć, że to jest rzecz, która rozwiąże te wyzwania.    

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Plaża jest piękna, ale fakt, że to jest bardziej złożony problem niż tylko kąpielisko. Zresztą 

na Wyspie Sobieszewskiej myślę, że jest podobny problem, tyle tylko, że dojeżdża tam 

komunikacja. Lepiej jest skomunikowane, ale niestety jeszcze nasze społeczeństwo 

gdańskie najchętniej by zaparkowało z reguły pod plażą, więc to jeszcze musi się troszkę 

zmienić, ale miejmy nadzieję, że już niedługo. Widzę, że nie ma pytań ze strony państwa 

radnych, także myślę, że możemy spokojnie przejść do kolejnego punktu. Jeszcze raz 

gratulujemy i dziękujemy.    

PUNKT  - 7 
 

Budowa całorocznego lodowiska w Gdańsku – stan aktualny. 

 

Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 

Dobry wieczór, witam serdecznie. Bardzo króciutko, bo przede wszystkim powinienem 

potwierdzić, że realizujemy nasze zamierzenia, o których rozmawialiśmy m. in. również u 

państwa na Komisji, czyli mamy sytuację, w której po przeprowadzonym przetargu w dniu 

5 października tego roku czyli 3 tygodnie temu podpisaliśmy umowę, DRMG podpisało 

umowę z biurem projektowym TBI Architekci z Gdańska na wykonanie dokumentacji I 

etapu lodowiska. Zaraz powiem co to oznacza, przypomnę właściwie co to oznacza, 

natomiast od 5 października, czyli od zawarcia tej umowy biuro projektowe ma 12 

miesięcy pracy po to, żeby tą dokumentację zrealizować. Czyli bardzo świeży temat w 

takim sensie, że biuro od 3 tygodni zaznajamia się z tematem i przygotowuje się do tego 

zadania, ale odhaczamy ten punkt jako bardzo ważny punkt na naszej osi czasu i tym 

harmonogramie, który i krokach, które chcieliśmy zrealizować. Co oznacza, tylko 

przypomnę, pierwszy etap. Pierwszy etap oznacza zaprojektowanie obiektu w części 

dotyczącej oczywiście lodowiska i pierwszej płyty. Czyli to jest etap pierwszy. Do tego 

dochodzi zagospodarowanie terenu umożliwiające w każdym momencie 

doprojektowywanie kolejnych elementów tej układanki, a przypomnę, że jest to druga 

płyta, tor curlingowy i basen. W tymże pierwszym etapie objętym projektowaniem są też 

na skutek dodatkowych spotkań w marcu, które się odbywały są też pomieszczenia z 

etapu trzeciego czyli drugiej płyty, które pozwolą korzystać z tego lodowiska etapu 

pierwszego tak samo rekreacyjnie jak i treningowo. Jeśli chodzi o trybuny, które były 

przedmiotem też dyskusji będą zaprojektowane na około 300 osób w tym zamówieniu, o 

którym powiedziałem na początku i nasz harmonogram tak jak powiedziałem zakłada 12 

miesięcy realizacji czyli oznacza to, że mniej więcej za rok o tej porze powinniśmy tą 

dokumentację techniczną mieć. Potem tak jak zakładaliśmy kroki, które powinny dalej się 
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wydarzyć to dokumentacja będzie oznaczała wiedze o szacowanej wartości tego 

przedsięwzięcia w etapie pierwszym plus, bo tak bym o nazwał, czyli z tym uzupełnieniem 

i teraz to oczywiście powoduje, że mając tą wiedzę wiemy jakie środki powinniśmy 

zabezpieczyć. Jeżeli te środki uda się zabezpieczyć to następnym krokiem są procedury 

pozwoleń na budowę. Do tego przetarg na realizację i de facto tym samym wejście na 

budowę i zrealizowanie tego pierwszego etapu, czyli gdyby to się potoczyło krok po kroku 

należałoby traktować to w taki sposób, że w 2023 roku mógłby wejść wykonawca na 

realizację tego przedsięwzięcia i oczywiście przy tym zakresie zapewne przez całe kolejne 

12 miesięcy to realizować czyli w 2024 roku moglibyśmy mówić o oddaniu do użytkowania 

tego pierwszego etapu. Oczywiście tutaj bardzo ważnym kluczem są środki finansowe, tak 

jak mówiliśmy już od samego początku, ale ten czas, w którym będą toczyły się prace 

projektowe to tez czas na szukanie przez nas i rozpoznawanie możliwych źródeł 

finansowania, czyli w dużym telegraficznym skrócie jesteśmy kolejny krok dalej i mamy 

przed sobą taki harmonogram, o którym tutaj w skrócie starałem się państwu powiedzieć. 

Jeśli państwo mają jakieś pytania to oczywiście jestem do dyspozycji. Dziękuję ślicznie.      

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękujemy. Bardzo proszę państwo radni. Czy są jakieś pytania? Nie widzę. Właściwie 

wszystko jest dla nas jasne. Po 12 miesiącach na pewno się spotkamy i zobaczymy co 

dalej, ale rozumiem, że pan dyrektor jeszcze z nami zostanie przy kolejnym punkcie jeżeli 

chodzi o udostępnianie lodowiska podmiotom zewnętrznym, bo mogą paść do pana 

dyrektora pytania a propos punktu, który teraz omawiamy, także bardzo bym prosiła 

jeszcze o chwilę pozostania z nami. Bardzo dziękuję.  

 

Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 

Oczywiście. Dziękuję bardzo. Będę przysłuchiwał się państwu.  

PUNKT  - 8 
 

Gdański Klub Sportowy „Stoczniowiec” – gospodarz Hali Olivia. Działalność Klubu. 

Udostępnianie lodowiska podmiotom zewnętrznym.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Widzę, że jest z nami pan prezes pan Marek Kostecki, serdecznie jeszcze raz witamy. 

Oddam panu prezesowi głos. Jak to teraz wygląda? Jakie są grafiki? Czy są jakieś wolne 

terminy? Bardzo proszę, oddaję głos.  

 

Pan Marek Kostecki – Prezes Zarządu GKS „Stoczniowiec” 

Dziękuję bardzo. Przede wszystkim dziękuję za zaproszenie, bo to zawsze jak jest 

rozmowa to coś z tej rozmowy wynika. Klub to właściwie założenia data 1970 rok 26 
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czerwiec, ale tradycje to są tak naprawdę niektórych sekcji od 1945 roku, a hokeja np. od 

1953 roku, czyli to już jest potężny zastrzyk jeżeli chodzi o historię. Klub, który funkcjonuje 

cały czas i który próbuje utrzymać się na powierzchni. Zmieniliśmy trochę strategię ze 

względu na zapotrzebowanie. Nie tak dawno, bo może 15 lat temu, może 20 to klub miał 

zajęcia klubowe, były zajęcia szkoły podstawowej i tak naprawdę były ślizgawki 

ogólnodostępne oraz imprezy międzynarodowe, głównie imprezy międzynarodowe, czyli 

ograniczaliśmy się do właściwie trzech podmiotów. Dodatkowo był AWF i to właściwie były 

4 podmioty, które korzystały z tego obiektu. Obiekt jest obiektem historycznym i halą 

widowiskowo-sportową, czyli również regularnie odbywały się tutaj różnego rodzaju 

koncerty, eventy, targi, czyli ta funkcja wystawiennicza, koncertowa, sportowa, ogólna. Po 

rozbudowie infrastruktury w Gdańsku powstała nowa hala, powstały targi, klub zaczął 

ograniczać się do zajęć lodowych, zajęć siatkówki, zajęć curlingu i tutaj powstała lawina 

klubów, które zaczęły współpracować z klubem. Wszedł też bardzo mocno Uniwersytet 

Gdański, który od wielu, wielu lat współpracuje z klubem i oczywiście ta plejada to są 

kluby, które startują w zawodach międzynarodowych, zawodach Polski, zawodach pod 

egidą Polskich Związków czy to hokeja, czy łyżwiarstwa figurowego i to jest Ice Paradise, 

Akademia Łyżwiarska, to jest IceSkater, Gdański Klub Łyżwiarski Olivia, to jest dobra 

współpraca z HUKS Niedźwiadki Gdynia, to jest grupa żaków młodzieży, to jest II ligowa w 

tej chwili Oliwa Hockey Team, to jest plejada Oldbojów Gdańskiego Stoczniowca, którzy 

korzystają również z tego obiektu. To są również od wielu, wielu lat księża klerycy i 

oczywiście to co powiedziałem wstępnie, że to są również i liczymy na to, organizacje 

międzynarodowe ISU, IHF, hokejowe, łyżwiarskie i to to jest organizacja Mistrzostw Świata, 

Mistrzostw Europy, Pucharów Świata, Grand Prix Łyżwiarstwa, także to jest tak na bieżąco. 

Na dzień dzisiejszy mamy właściwie w 100% zagospodarowany obiekt od rana do 22. I 

rzeczywiście tego miejsca jest bardzo, bardzo mało i tutaj mieliśmy już problem z dalszą 

grupą, grupą amatorską, hokejową, która tak naprawdę jest grupą rekreacyjną, 

zabawową, czyli to nie jest grupa biorąca udział w jakiejś kwalifikacji przez polskie związki, 

jest to Trójmiejska Liga Hokejowa, ale rzeczywiście jest im bardzo, bardzo trudno, ale tutaj 

po rozmowach z miastem i szukamy próby rozwiązania tego problemu, chociaż on jest 

bardzo, bardzo trudny dlatego, że w strategii klubu jest sytuacja taka, że bardzo mocno 

postawiliśmy na łyżwiarstwo szybkie. Mamy możliwe kapitały, które zakończą się 

kwalifikacją na Igrzyska Olimpijskie. Jesteśmy po pierwszej turze Pucharu Świata w Short 

Tracku i wydaje się całkiem dobrze. Przypomnę, że hala Olivia do niedawna była jedynym 

obiektem strategicznym dla sportów zimowych halowych posiadającą dwie hale, siłownię, 

salę baletową, salę gimnastyczną, curling czyli jest to obiekt o strategicznym znaczeniu dla 

sportów zimowych halowych. Taki drugi obiekt powstał kilka lat temu w Tomaszowie 

Mazowieckim arena, która również ma dodatkowo i tor krótki i tor długi i to są dwa 

obiekty w Polsce, które spełniają wszystkie wymogi takich obiektów strategicznych. 

Oczywiście to się wiąże z tym, ze na tych obiektach mogły się odbywać Mistrzostwa Świata 

i Mistrzostwa Europy. W tym roku np. odbyły się Mistrzostwa Europy w Short Tracku. Tutaj 
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duże wsparcie i podziękowanie dla władz miasta Gdańska, które zostały bardzo dobrze 

odebrane, bardzo dobrze organizacyjnie i wizerunkowo. Miasto Gdańsk jest świetnym 

miastem turystycznym i miastem, gdzie jest blisko lotnisko, gdzie jest dobra komunikacja, 

czyli dzięki tym mistrzostwom tak naprawdę, czy po tych mistrzostwach otrzymaliśmy 

kolejną współorganizację, czyli Mistrzostwa Świata Juniorów w Short Tracku w 2022 roku, 

Mistrzostwa Europy Seniorów w 2023 roku i w 2024 roku Mistrzostwa Świata w 

Łyżwiarstwie Szybkim i dzięki temu też dzisiaj na Hali Olivia jest najwyższej klasy bandy do 

łyżwiarstwa szybkiego. Hala Olivia stała się również areną treningową dla reprezentacji 

Polski w Short Tracku czyli to rzeczywiście jest poziom najwyższy, europejski, światowy, 

gdzie są możliwości przygotowania się do Mistrzostwa Świata, Igrzysk Olimpijskich. Na 

dzień dzisiejszy tak jak powiedziałem prowadzimy rozmowę, ale to tak naprawdę zajęcia 

mogą się odbywać po 22-giej. Mamy problem z tym daleko idący, bo oczywiście tu jest i 

organizacyjnie i kosztowo i są pewne problemy, ale jestem optymistycznie nastawiony po 

pierwszych rozmowach i myślę, że w niedługim czasie ta liga rozpocznie grę, ale ona 

będzie grą tak naprawdę prawie nocną i to jest ostatnia grupa, którą jesteśmy, bo ona tak 

naprawdę jest grupą amatorską, bardzo mocno zaangażowaną w hokej i bardzo dobrze. 

Ale Hala Olivia to nie tylko sport oczywiście. To również różnego rodzaju imprezy i myśmy 

odstąpili od różnego rodzaju imprez, ale sytuacja niestety jest bardzo trudna i finansowa i 

nie da się dzisiaj, ona się nie bilansuje, że tak powiem, a przypomnę, że jest to z mojej 

informacji jaką posiadam jest to jedyna hala w Polsce, która nie jest dotowana i to jest 

oczywiście w momencie covidowym, w tych momentach trudnych przychody Hali Olivia w 

2020 roku było o 1,6 mln zł mniej, czyli jest to bardzo duże tąpnięcie, a dzisiaj jak wiemy w 

Polsce szaleje inflacja, to jest jeden temat, a drugi temat dzisiaj sama podwyżka energii 

elektrycznej rząd wielkości 500 tys. zł w skali roku, czyli to jest olbrzymie tąpnięcie obiektu. 

Musimy być optymistami, bo tylko optymiści idą do przodu, ale rzeczywiście sytuacja jest 

trudna. Oczywiście też osobiście uważam, na ten temat też z panem prezydentem Ś.P. 

Adamowiczem rozmawialiśmy, że Hala Oliwia powinna być takim w pewnym sensie filią 

ECS-u. Tutaj się odbywały pierwsze zjazdy Solidarności. To jest olbrzymia historia 

Gdańska, Polski, Europy, Świata, więc dążymy do tego celu, aby dzisiaj również była taka 

część pamięci, narodowej pamięci Solidarności, pamięci budowania systemu nowego. 

Oczywiście, że na dzień dzisiejszy Hala Olivia również wymaga dalszych modernizacji, 

dalszych zmian. Klub złożył wniosek do Ministerstwa Sportu wniosek na modernizację i 

remont opiewający na kwotę 19,5 mln zł. Oczywiście Ministerstwo może dofinansować 

jako obiektowi strategicznemu tylko do 50%, czyli odpowiednia kwota jest złożona. 

Prowadzimy rozmowy z Ministerstwem. Mamy nadzieję, że dojdzie do pozytywnych 

rozstrzygnięć. Oczywiście tutaj liczmy również na miasto Gdańsk, na sponsorów. Też nie 

siedzimy z założonymi rękoma, tylko zrobiliśmy w tamtym i tym roku wymieniliśmy 

oświetlenie na kwotę 1,4 mln zł. To jest w ramach lizingowań, czyli nie wykładaliśmy 

pieniędzy, ale musimy spłacać to przez ileś lat. Mamy kapitały głównie w łyżwiarstwie 

szybkim. Mamy nadzieję po pierwszych pucharach świata, które się odbyły w Pekinie, od 
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jutra się zaczyna druga edycja Pucharu Świata w Japonii, gdzie nasi zawodnicy spośród 

tych czterech pucharów wyłonią i będą wyłonione osoby z Gdańska, które pojadą na 

Igrzyska Olimpijskie. Na pewno na dzisiaj to jest Nikola Mazur, która zdobyła 14 miejsca w 

Pucharze Świata na 500 metrów w Pekinie. To jest Kamila Stormowska, która jest 27. To 

jest nowy nabytek Francuz, ale walczymy o zmianę obywatelstwa, który właściwie jest 

najlepszym łyżwiarzem szybkim w Polsce. Myślę, że liczymy na kapitały toru długiego. Nie 

mamy w Gdańsku toru długiego. Głównie w Tomaszowie i za granica, ale Bródka, który 

jest mieszkańcem Domaniewic nie miał toru, a został Mistrzem Świata, a tam też możemy 

liczyć na 2-3 osoby, które awansują na Igrzyska Olimpijskie. Oczywiście z tym wiąże się 

również sytuacja pomocy tym zawodnikom, bo aktualnie klub płaci 15 osobom 

stypendium sportowe. To są tylko reprezentanci Polski. Na dzień dzisiejszy jest to szóstka 

łyżwiarzy toru długiego, trójka toru krótkiego i 6 dziewcząt hokeistek, które są w 

reprezentacji Polski, które jak wiemy zdobyły ostatnio wicemistrzostwo Polski. 

Postawienie na Short track jest postawieniem, które mam nadzieję, że przyniesie efekty w 

Gdańsku i klubowi, a przede wszystkim zawodnikom, bo zawodnicy walczą, że pojadą na 

Igrzyska Olimpijskie i dla nich należy stworzyć jak najlepsze warunki. Mamy w użyczeniu 

jedne z najlepszych na świecie band, które spełniają wszystkie wymogi, które mamy w 

użyczeniu z Polskiego Związku Łyżwiarstwa Szybkiego na kwotę 650 tys. zł, czyli z takiego 

punktu widzenie jesteśmy przygotowani. Oczywiście służę wszystkimi odpowiedziami, 

natomiast dzisiaj realny koszt przy 100% sprzedaży, oczywiście nie sprzedaje się, ale 

wycena i to jest realny koszt, koszty utrzymania samego obiektu bez części noclegowej, 

bez restauracji, bez części sportowej to jest ponad 5 mln zł. To tak naprawdę około 900 zł 

kosztuje 1 godzina netto, jedna godzina lodu, czyli to są koszty, które trzeba ponieść przy 

utrzymaniu hali. Dziękuję. Jeżeli są jakieś pytania to chętnie oczywiście odpowiem. 

Wracając jeszcze do poprzedniego tematu oczywiście bardzo się cieszę, że miasto podjęło 

taką decyzję, wcześniej konsultowałem to również i myślę, że dzisiaj brakuje tego typu 

obiektów w Gdańsku i myślę, że to w dużej mierze może to złagodzić niedobór tego typu 

obiektów.      

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękujemy. Przechodzimy do zadawania pytań. Pierwsza zgłosiła się panie radna Kamila 

Błaszczyk, także oddaję głos, bardzo proszę.  

 

Radna Kamila Błaszczyk – członek Komisji 

Dziękuję. Z tej wypowiedzi wnioskuję, że rzeczywiście jesteśmy blisko jakiegoś 

porozumienia z tymi amatorskimi zespołami hokeja na lodzie, żeby mogły nawet po tej 

godzinie 22 rzeczywiście korzystać czy to trenować, rozgrywać swoje spotkania i będzie to 

możliwe. Drugie moje pytanie, bo z tej wypowiedzi też by tak bardzo mocno dominowało, 

że w tej chwili stawiamy na Short track i jakby stawało się to dyscyplina wiodąca na hali 

Olivia. Też nie ukrywam, że dzisiaj artykuł, który się pojawił na trojmiasto.pl informujące o 
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tym, że została zlikwidowana jedna młodzieżowa drużyna hokejowa Stoczniowca też budzi 

jakieś zaniepokojenie w kwestii szkolenia, kształcenia w hokeju na lodzie i jak to wygląda? 

Czy rzeczywiście nie grozi nam widmo, że na stałe ten hokej na lodzie z Gdańska gdzieś 

zginie?    

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Bardzo proszę o odpowiedź panie prezesie.  

 

Pan Marek Kostecki – Prezes Zarządu GKS „Stoczniowiec” 

Oczywiście, że idziemy w kierunku bardzo trudnym. Powtarzam, że to są zmiany, które są 

bardzo trudne i musimy pewne rzeczy zrobić, ale idziemy w kierunku porozumienia. Jeżeli 

chodzi o sport rekreacyjny, czyli liga amatorska, czy zajęcia amatorskie tak naprawdę 

rekreacyjno-turystyczne dla grupy 40-50-latków, czy 30-50-latków i to jest myślę, że duży 

krok został zrobiony i że dojdziemy, mamy duże trudności, powtarzam, ale że do jakiegoś 

porozumienia dojdziemy, ale to będzie bardzo późno, praktycznie w nocy. To jest jeden 

temat. Natomiast drugi temat, żaden z zawodników juniorów młodszych nie został czy 

wyrzucony, oni grają, mają bardzo dużo meczów, grają, ale grają w I lidze, natomiast 

trudno jest jeżeli są jedna, druga czy trzecia kontuzja, ktoś wyjeżdża, ktoś rezygnuje, żeby 

coś na siłę robić. Wszyscy i juniorzy młodsi, juniorzy, wszyscy grają, trenują, grają w I lidze i 

myślę, że hokej, który jest od `53 roku w Gdańsku w dalszym ciągu będzie. Osobiście jako 

Marek Kostecki, jako człowiek, który kocha hokej ubolewam nad tym, że nie mamy 

Ekstraklasy, ale to rynek odpowiada. Jeżeli rynek przyjmie takie coś to oczywiście będzie 

ekstraklasa. Natomiast jest I liga. Wszyscy zawodnicy, powtarzam, grają. Nikogo żeśmy ani 

nie wyrzucili, ani nie podziękowaliśmy, a wręcz przeciwnie, namawiamy. Zrobiliśmy duży 

krok do przodu robiąc również zajęcia klubowe po południu, czyli na dzień dzisiejszy są 

dwie drużyny żaka młodszego, jest plejada zawodników żaka starszego, jest młodzik, czyli 

tutaj się nic nie dzieje i myślę, że nie będzie żadnego tąpnięcia na zasadzie, że hokej w 

Gdańsku zginie. Dzisiaj oczywiście ta pierwsza liga musze powiedzieć, że jest bardzo 

wysoki poziom, różne miasta i różne kluby do nas do tego podchodzą, ale wszyscy 

zawodnicy zarówno w juniorach jak i juniora starszego grają, szkolą się, mają treningi i 

grają w I lidze.   

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękuję bardzo. Kolejna osoba, która się zgłasza to jest pani radna Alicja Krasula. Bardzo 

proszę, oddaję głos.  

 

Radna Alicja Krasula – członek Komisji 

Dziękuję. Panie prezesie chciałam jeszcze podpytać, bo bardzo się cieszę, że dochodzimy 

do jakiegoś porozumienia pomiędzy hokeistami amatorami, czy ewentualne godziny 

poranne, bo po konsultacji z hokeistami właśnie im pasowałyby też godziny mniej więcej 
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od 6. Czy takie godziny wchodzą w grę, żeby też mogli mieć te treningi, bądź rozgrywać 

jakieś zawody? 

 

Pan Marek Kostecki – Prezes Zarządu GKS „Stoczniowiec” 

Proszę państwa, my możemy robić nawet i w nocy prawda. To jest dużo możliwe, 

natomiast my mamy problem szatni, gdzie tak naprawdę są 4 szatnie, przyjeżdżają dwie 

drużyny i już nie ma szatni. My prowadzimy normalne rozgrywki, normalne zawody. To 

nie jest tak, że dzisiaj … różne warianty ćwiczymy, różne propozycje, ale myślę, że 

spotkanie, które się ostatnio odbyło było na dobrym poziomie. Dzisiaj powtarzam dla 

klubu  najważniejszy jest „Stoczniowiec”, dla klubu najważniejsza jest kadra, najważniejsze 

są zajęcia osób, które startują w mistrzowskich rozgrywkach, natomiast to jest grupa, ja 

się cieszę bardzo, że jest takie zainteresowanie amatorami, ale to jest grupa, która grupą 

jest rekreacyjną i to nie jest grupa, która przygotowuje się do Mistrzostw Świata czy do 

Mistrzostw Europy. Dzisiaj nie podlega dyskusji według mnie priorytet czy przygotowywać 

zawodnika, który jedzie na Igrzyska Olimpijskie i ma szansę na Igrzyskach Olimpijskich czy 

grupa, która jest rekreacyjną grupą. To się również odbywa, może się odbywać kosztem 

ogólnodostępnych ślizgawek dla mieszkańców. My w tej chwili ograniczamy to, a 

powinniśmy to rozszerzyć. To jest oferta dla mieszkańców, czyli dzisiaj to jest dylemat, 

natomiast mogę potwierdzić, że idziemy w dobrym kierunku i myślę, że tutaj nie powinno 

być zgrzytów żadnych, żeby tą grupę zagospodarować.      

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękujemy. Widzę, że jeszcze pan Marcin Okuniewski się zgłasza. Bardzo proszę, oddaję 

głos.               

 

Pan Marcin Okuniewski – przedstawiciel środowiska amatorskiego hokeja na lodzie 

Dzień dobry. Dziękuję za możliwość zabrania głosu. Otóż faktycznie w zeszłym tygodniu 

nastąpiło spotkanie z panem prezesem i teraz nie wiem, czy mówić panem prezesem, czy 

panem kustoszem, bo tak bardzo mówił o tym historycznym aspekcie Hali Olivia i o tym, 

że tam oddział ECS-u zrobić, z panem prezesem się spotkaliśmy i przedstawił ofertę 

umożliwienia w jakiejś formie korzystania z niektórych godzin mocno wieczornych albo w 

jeden dzień tygodnia rano. Chciałbym zdementować tą wielokrotnie powtarzaną 

informację, że to jest grupa rekreacyjna, zabawowa, która nie bierze udziału w żadnych 

rozgrywkach, bo trzy drużyny występujące w Trójmiejskiej Lidze Hokejowej to są medaliści 

Mistrzostw Polski. Występują od 20 lat na Mistrzostwach Polski. Trzy z tych drużyn 

występowało niedawno w II lidze także w rozgrywkach PZHL-u. Dwie z tych drużyn wygrały 

II ligę i miały prawo grać w I lidze, także to nie jest poziom jakiś rozrywkowy. Państwo, 

którzy nie jesteście w branży absolutnie możecie przyjąć to co prezes Kostecki mówi, że to 

jest jakaś tam grupa zabawowa, która przychodzi przebrana za hokeistów i sobie jeździ po 

lodzie. Tak samo jak się inni szykują tak samo my się też szykujemy do rozgrywek 
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ogólnopolskich. Grupą bardziej zabawową albo równie zabawową jest II liga, dla której 

znalazły się godziny. Są Oldboje, dla których są godziny i są księża, dla których są godziny, 

więc jak są dla innych godziny to jest jeszcze 9 innych zespołów, które też chciałyby 

skorzystać z tego. Tak jak prezes powiedział w zeszłym tygodniu usiedliśmy po raz 

pierwszy przy stole. Zostaliśmy zaproszeni do tego, żeby otrzymać jakąś propozycję 

zajęcia niektórych godzin po 22 i w sobotę z samego rana, więc gdzieś tam rozważamy jak 

to możemy wpasować w nasz rozkład jazdy. Więc pytanie w zasadzie do radnych jest 

takie, czy jest szansa, żeby balon, który stoi na Placu Zebrań Ludowych, a w którym jeszcze 

nie ma rozstawionej tafli mógł być dostosowany do rozgrywek amatorskiego hokeja, bo 

jak widać Stoczniowiec stawia na Short track i stawia na współpracę z jednym 

komercyjnym partnerem jakim jest IceSkater i ta firma ma wynajęte chyba z 15 jednostek 

treningowych w ciągu tygodnia, więc pytanie czy inny obiekt miasta skoro ten jeden już 

został oddany we władanie do klubu Stoczniowiec byłby w stanie dostosować swoją 

infrastrukturę do wymogów rozgrywania amatorskich rozgrywek hokejowych?       
 
Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękuję za pytanie. Może pan dyrektor Adam Korol jest w stanie odpowiedzieć na to 

pytanie?  

 

Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 

Tak, dzień dobry. Nie wiem jakiego stowarzyszenia jest pan Tomasz Kuźmicki, ale ja 

rozmawiałem z nim na ten temat. Powiedziałem mu jak ten obiekt trzeba dostosować, 

żeby można było grać w hokeja. On rzeczywiście z dużym zadowoleniem przyjął tą moją 

propozycję. Miał się rozejrzeć czy bandy, które wymagane są w hokeju są dostępne na 

rynku i powiedziałem, że będziemy rozmawiać na temat dostosowania tego balona do 

potrzeb grania w hokej amatorski. Nie wiem, czy wy ze sobą rozmawiacie czy nie? Czy 

każdy rozmawia z kim innym? Więc taka informacja jest powszechna. Raz się spotkałem, 

raz rozmawiałem przez telefon, więc hokeiści amatorzy powinni takie rzeczy już wiedzieć.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękuję za odpowiedź. Najpierw pan Marcin Okuniewski, bo rozumiem, że to gwoli 

wyjaśnienia, bardzo proszę, oddaję głos.  

 

Pan Marcin Okuniewski – przedstawiciel środowiska amatorskiego hokeja na lodzie 

Dziękuję. Więc jeszcze raz bym prosił o nazwisko osoby, z którą pan dyrektor rozmawiał, 

bo szczerze mówiąc z nazwiska nie kojarzę, więc sprawdzę, z której on jest drużyny. Ja 

reprezentuję zespół Sopocki Klub Hokejowy. Zresztą w tej dyskusji uczestniczy kolega 

Maciek z klubu, jak również kluby są zrzeszone w Stowarzyszeniu Trójmiejska Liga 

Hokejowa i członek zarządu również uczestniczy w tym zebraniu, także jak najbardziej 
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amatorzy ze sobą rozmawiają. Ja oczywiście się dowiem jak z bandami, bo z tego co się 

orientuję to też jeden z kolegów ma dostęp do używanych band, więc jeżeli to jest tylko 

kwestia braku dostępu do band, które miałyby pleksi można by to jakoś zagospodarować 

to wydaje mi się, że jesteśmy w stanie jakoś dopomóc, a być może są tego typu bandy 

również dostępne na Hali Olivia skoro pan prezes Kostecki zdemontował pleksi to być 

może jest możliwość skorzystania z infrastruktury, która była zdemontowana na Hali 

Olivia. Panie dyrektorze prosiłbym raz jeszcze o nazwisko tego przedstawiciela 

amatorskiego hokeja, z którym pan rozmawiał to ja sprawdzę i się z nim skontaktuję.  

 

Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 

Tomasz Kuźmicki. Rozmawiałem z nim na temat tych band, bo jedynym problemem, może 

nie jedynym, ale jednym z problemów jeżeli chodzi o możliwość grania pod balonem są 

właśnie bandy, które nie są dostosowane do gry w hokeja. Myślę, że, ale nie chcę być tutaj 

adwokatem prezesa Kosteckiego, ale te bandy, które służą do Short tracka są 

przytwierdzone chyba do tych band hokejowych, więc pewnie dlatego jest problem z 

dostępnością, ale pan Tomasz, z którym rozmawiałem mówił, że nie jest to chyba wielki 

problem znaleźć gdzieś używane bandy i myślę, że na jakiś czas, czy na czas budowania 

może nowego lodowiska ten problem był troszeczkę przynajmniej rozwiązany. Myślę, że 

jeżeli takie  bandy się znajdą to zrobimy wszystko, żeby je zamontować i żebyście mogli 

korzystać z tego lodowiska pod balonem.     

 

Pan Marcin Okuniewski – przedstawiciel środowiska amatorskiego hokeja na lodzie 

Dziękuję bardzo.    

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękuję panie dyrektorze. Widzę, że zgłasza się jeszcze pan Maciej Delebis. Bardzo 

proszę, oddaję głos.  

 

Pan Maciej Delebis - przedstawiciel grupy z Trójmiejskiej Ligi Hokeja 

Chciałem się odnieść do tego, co pan Adam Korol, pan dyrektor mówił, w sensie dopytać, 

bo jestem członkiem zarządu jednego z klubów działającego w ramach Trójmiejskiej Ligi 

Hokeja. Jest też kolega Rozenberg, który jest z kolei w zarządzie Trójmiejskiej Ligii. Jakby 

ten temat do nas nie dotarł, natomiast chciałem jakby, żeby pan potwierdził, że problem 

dotyczy tylko band jeżeli chodzi o naszą ewentualną możliwość korzystania z obiektu na 

tzw. balonie?  

 

Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 

Bandy są głównym powodem, przez który nie mogliście korzystać z tego balonu, z tego co 

mi jest wiadomo, ale oczywiście nie wiem, pewnie jakieś krążkochwyty też będą 

potrzebne, ale to już chyba nie jest jakiś wielki problem. Oczywiście to, żebyście tak od 
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razu nie myśleli, że to jakby będzie cały ten balon dostępny tylko dla hokeja amatorskiego, 

ale to spowoduje, że ten obiekt będzie mógł również być przez was wykorzystywany, bo 

do tej pory było to niemożliwe.  

 

Pan Maciej Delebis - przedstawiciel grupy z Trójmiejskiej Ligi Hokeja 

Jasne. Dziękuję za odpowiedź.   

 

Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 

Dziękuję.   

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze jakieś pytania? Prosiłabym panów o skontaktowanie się, 

bo rozumiem, że jesteście jedną grupą, której chodzi o jeden cel, także żebyśmy po prostu 

nie powtarzali po 5 razy panom, pan dyrektor się spotka z inną osobą, więc fajnie, 

jakbyście po prostu jakąś osobę reprezentującą wasze środowisko wyznaczyli najlepiej. 

 

Pan Maciej Delebis - przedstawiciel grupy z Trójmiejskiej Ligi Hokeja 

Jeszcze raz jeśli mogę, dodam tylko w odpowiedzi na to co pani Beata mówi, mamy 

Trójmiejską Ligę Hokeja, mamy tam zarząd wybrany i on jest i w komunikacji z panem 

prezesem Kosteckim, także myślę, że nie żadna z osób prywatnych, bo ja osobiście nie 

kojarzę nazwiska tej osoby, która rozmawiała z panem dyrektorem Korolem. Myślę, że 

najlepiej po prostu komunikować się bezpośrednio z organizacją i też liga i my chętnie 

jesteśmy otwarci na wszelkie rozmowy czy z klubem, czy z Biurem Prezydenta ds. Sportu, 

więc myślę, że jako organizacja i to spotkanie jako forma do rozmowy też jest najlepsza, a 

nie jakaś rozmowa nieformalna z kimś przez telefon, bo to trochę też może w złym świetle 

nas stawia, że my czegoś nie wiemy, kiedy to się odbyło w jakiejś rozmowie z kimś, kto 

raczej szeroko nie jest znany w środowisku. 

 

Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 

Dopowiem. Ja się z tym panem spotkałem w Biurze, a później z nim rozmawiałem przez 

telefon, wiec to była rozmowa formalna i pan zgłosił problem hokeja amatorskiego, więc 

wyszedłem z założenia, że jest przedstawicielem waszego środowiska. Ja nie znam 

waszego środowiska, więc dlatego się z nim spotkałem.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękuję bardzo. Mamy zielone światło. Pan dyrektor nam potwierdził. Myślę, że już 

bezpośrednio z panem dyrektorem też mogą panowie się kontaktować jeżeli będzie bliżej 

jakiegoś rozwiązania to na pewno pan dyrektor będzie służył pomocą. My oczywiście jako 

przedstawiciele Komisji jeżeli będziemy mogli jakoś pomóc to jak najbardziej zapraszamy 

na Komisję, ale widzę, że jest zielone światło. Widzę, że pan prezes Kostecki też daje jakąś 
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możliwość. Oczywiście nie zadowoli to wszystkich, bo każdy by chciał najlepiej o jednej 

konkretnej godzinie i to się nie tyczy tylko hokeja, ale tak naprawdę wszystkich dyscyplin 

sportowych, bo takie problemy i mieliśmy z piłką i z tenisem. Dzieci chcą po szkole, w 

trakcie szkoły, dorośli chcą koło 18-tej, bo prostu nie da się tego wszystkiego pogodzić i to 

najlepiej 2-3 razy w tygodniu, bo infrastrukturę mamy taką jaką mamy, ale musimy to 

wszystko zgrywać, żeby każdy był zadowolony, więc mam nadzieję, że panowie dojdą po 

prostu do porozumienia, a jeżeli uda nam się też ten balon zagospodarować tak, żeby 

panowie mogli tam grać to będzie w ogóle super mam nadzieję. Będę trzymała kciuki. Jak 

ja oczywiście będę mogła pomóc, albo członkowie wszyscy naszej Komisji to na pewno 

myślę, że nie będzie żadnych sprzeciwów. Z mojej strony to wszystko, chyba, że do tego 

tematu państwo mają pytania, albo chcielibyście państwo coś dodać. Nie widzę. W takim 

razie bardzo dziękujemy.       

PUNKT  - 9 
 

Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Wszystko na bieżąco jest do państwa wysyłane. Czy są jakieś wolne wnioski ze strony 

państwa radnych? Nie widzę. Będziemy zmierzać ku końcowi. Na koniec sprawdzę 

obecność.  
 

Radny Lech Wałęsa – obecny 

Radna Kamila Błaszczyk – obecna 

Radny Piotr Dzik – obecny 

Radna Alicja Krasula – obecna 

Radny Przemysław Malak – obecny 

Radna Beata Jankowiak – obecna 
 

Na tym posiedzenie zakończono – godz. 18:20 

 

 

Przewodnicząca 

Komisji Sportu i Turystyki RMG 
 

  /-/ Beata Jankowiak 
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